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PROTOKÓŁ NR XXXVI/2013 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W GŁOGÓWKU 

z dnia 29 listopada 2013 r. 

 

W obradach XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Głogówku uczestniczyło 14 z 15 

Radnych, według listy obecności załączonej do protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych do udziału w sesji oraz lista sołtysów stanowią 

odrębny załącznik do protokołu. 

 

Obrady XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Głogówku otworzył i przeprowadził 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Głogówku Krzysztof Barton. Przywitał wszystkich 

przybyłych na posiedzenie gości oraz Radnych Rady Miejskiej w Głogówku. 

Przewodniczący RM stwierdził obecność 14 Radnych, co pozwoliło na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Następnie odczytał proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie Quorum, 

c) uchwalenie porządku obrad,  

d) przyjęcie Protokołu z XXXV Sesji Rady Miejskiej, 

2. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 

3. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Narkomanii oraz Przemocy w Rodzinie. 

4. Sprawozdanie z funkcjonowania ZMK w Głogówku. 

5. Zapytania Radnych - /interpelacje/. 

6. Podjęcie uchwał: 

j)  w sprawie zmiany budżetu Gminy Głogówek na 2013 rok, 

k) w sprawie ustalenia górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

i transportu nieczystości ciekłych, 

l) w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Głogówek na lata 2013 – 2020, 
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m) w sprawie uchwalenia "Rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2014" dla gminy Głogówek, 

n) w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia w zakresie partnerskiej 

współpracy w ramach wsparcia rodzin wielodzietnych i zastępczych  oraz osób 

starszych w województwie opolskim, 

o) w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez 

Gminę Głogówek oraz określenia maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie w żłobku, 

p) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach  

prowadzonych przez Gminę Głogówek, 

q) zmieniająca uchwałę nr XXV/181/2012 Rady Miejskiej w Głogówku z dnia 27 

grudnia 2012r. w sprawie współdziałania z Gminą Kędzierzyn – Koźle  

w zakresie realizacji obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom 

wyłapywanym z terenu Gminy Głogówek w 2013 roku. 

7. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje Radnych zgłoszone na sesji bieżącej. 

8. Wolne wnioski. Sprawy bieżące. 

9. Zakończenie XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Głogówku.. 

 
Porządek obrad XXXV sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z XXXV Sesji Rady 

Miejskiej był dostępny do wglądu w Biurze Rady oraz BIPie. W związku z brakiem uwag, 

protokół został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dzisiejszej sesji będą 

uczestniczyli specjalni goście, a mianowicie: Wiceminister Gospodarki Tomasz 

Tomczykiewicz, w towarzystwie Pani Poseł Janiny Okrągły, jak również Wicemarszałek 

Województwa Opolskiego Tomasz Kostuś.  

 

Ad 2.  

Burmistrz Głogówka Andrzej Kałamarz odczytał informację o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym, która została przyjęta do wiadomości i stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 3. 

Radni nie wnieśli uwag do tego punktu.  

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Narkomanii oraz Przemocy w Rodzinie zostało przyjęte do wiadomości. 

 

Ad 4.  

  Radny Mieczysław Hołówko zwracając się do Pani Dyrektor Zakładu Mienia 

Komunalnego w Głogówku zapytał o poruszoną na komisji budżetowej kwestię związaną  

z rozbieżnościami pomiędzy zakupem a sprzedażą wody w Szonowie.  

Dyrektor ZMK Pani Ewelina Barton wyjaśniła, że stan ten jest wynikiem rozbieżności 

pomiędzy dniem odczytu wodomierzy głównych, a wodomierzy indywidualnych. Dodała, że 

kwestia ta została sprawdzona pod koniec września i straty wody Szonowie są nieznaczne. 

Radny Mariusz Wdowikowski podkreślił, że wobec powyższego wszelkie niejasności 

związane z wodą w Szonowie zostały wyjaśnione. Jednakże pozostają kwestie znacznych 

strat i rozbieżności, w odczytach wodomierzy, w pozostałych miejscowościach. W związku  

z czym wniósł o zajęcie się sprawą dysproporcji pomiędzy zakupem, a sprzedażą wody  

w poszczególnych miejscowościach Gminy Głogówek.  

  

W związku z brakiem dalszych uwag, sprawozdanie z funkcjonowania Zakładu 

Mienia Komunalnego w Głogówku zostało przyjęte do wiadomości.  

 

Ad 5.  

Przed przystąpieniem do „zapytania Radnych /interpelacji/” Przewodniczący Rady 

Miejskiej poinformował, że udziela głosu Kierownikowi Posterunku Energetycznego  

w Głogówku, Panu Ryszardowi Zbirugowi. 

 

Na wstępie swojego wystąpienia Pan Zbirug zaznaczył, że uczestnicząc w dzisiejszych 

obradach, występuje niejako w dwóch osobach: jako obywatel miasta Głogówka, 

reprezentując jednocześnie innych mieszkańców oraz jako przedstawiciel energetyki. 

Poinformował, że chciałby poruszyć gro tematów, jednakże może być to niemożliwe z racji 

ograniczeń czasowych, wobec czego w ramach możliwość, chętnie weźmie udział w jednej  

z kolejnych sesji czy komisji.   



 4 

Oświadczając, że nie jest zapoznany z procedurami komisyjnymi AA, zapytał 

w jakich godzinach prowadzą one kontrole w lokalach, gdyż jak zauważył sprawdzanie barów  

w godzinach południowych mija się z celem. 

Radny Andrzej Wawer odnosząc się do zapytania, poinformował, że w jego sklepach 

kontrole te bywały w godzinach popołudniowych tj. 15.00 - 17.00. 

Pan Ryszard Zbirug wyjaśnił, że jego pytanie dotyczy głównie lokali 

gastronomicznych i barów, w których jak zauważył, alkohol jest sprzedawany w czasie, gdy 

lokal jest już oficjalnie nieczynny.  

 

Nawiązując do Protokołów z Sesji Rady Miejskiej, publikowanych na łamach  

„Życia Głogówka” Pan Zbirug wyraził opinię, że są one lapidarne, wobec czego powstaje 

pytanie, dlaczego Radni z miasta nie organizują spotkań ze swoimi wyborcami. Zauważył, że 

wyborca nie ma obowiązku biegać za Radnym. Wyraził opinię, że doszło do sytuacji,  

w której przedstawiciele władzy ustawodawczej twierdzą, że „wiedzą lepiej” i nie konsultują 

się, ze społeczeństwem. Poinformował, że ma przygotowaną listę spraw dotyczącą Głogówka, 

którymi Radni w ogóle się nie zajmują. Oświadczył, że nie widzi Radnych poza centrum 

miasta, a tam nie jest już tak ciekawie.  

 

 Pan Zbirug przywołał niedawno podjętą uchwałę dotyczą śmieci, z której treścią się 

nie zgadza. Zakwestionował zasadność zawierania umowy na wywóz odpadów, przez 

wynajmującego, na rzecz najemcy. Zauważył, że skoro najemca prowadzi legalną działalność 

gospodarczą, jaka jest przeszkoda, by on sam zawarł przedmiotową umowę. Zapytał, na jakiej 

podstawie, prywatna osoba wynajmująca lokal lub mieszkanie, ma wystawić rachunek 

najemcy za odbiór śmieci.  Dodał, że interweniując w tej sprawie w tutejszym urzędzie, 

otrzymał odpowiedź, że w drodze wyjątku najemca jego lokalu może taką umowę zawrzeć 

osobiście. Podkreślił, że w podobnej sytuacji znajdują się inni mieszkańcy Głogówka  

i w takim razie, jak załatwiona zostanie ich sprawa. 

 Radny Andrzej Wawer poprosił o możliwość ustosunkowania się do powyższego.  

Radny Mieczysław Hołówko zwracając się Przewodniczącego Rady Miejskiej 

podniósł, że został ustalony porządek obrad, który Przewodniczący naruszył.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zaapelował, by pozwolić Panu Zbirugowi dokończyć 

swoje wystąpienie.  

Radny Andrzej Wawer zaproponował, by umożliwi ć odniesienie się bezpośrednio do 

każdego pytania Pana Zbirug.  
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Przewodniczący oddał głos Burmistrzowi. 

Burmistrz Głogówka w odpowiedzi na ostatnie zapytanie Pana Zbiruga odpowiedział, 

że to ustawodawca narzuca przepisy i trzeba je przestrzegać, a uchwały są zawsze tworzone 

na podstawie ustaw. 

Radny Andrzej Wawer poinformował, że jako najemca znalazł się w sytuacji 

przedstawionej przez Pana Zbirug. Jednakże w porozumieniu z wynajmującym, złożył 

deklarację w Zakładzie Mienia Komunalnego, jako przedsiębiorca na swoje nazwisko  

w danym lokalu. Podkreślił, że nie było z tym żadnych problemów. W związku z czym, 

umowa została zawarta pomiędzy prowadzącym działalność, a odbiorcą odpadów, bez 

jakichkolwiek utrudnień. Dodał, że poruszane przez Pana Zbiruga sprawy, nie powinny być 

omawiane na Sesji Rady Miejskiej. 

Pan Zbirug odnosząc się do wypowiedzi Radnego Wawra, zapytał dlaczego dowiaduje 

się o takiej możliwości w tym miejscu, a nie od pracownika merytorycznego.  

Kontynuując, nawiązał do oświetlenia ulicznego miasta Głogówka. Zauważył, że 

sprawa ta była wielokrotnie monitowana przez Radnego Mieczysława Hołówko. Oświadczył, 

że oświetlenie uliczne miasta zamortyzowało się i wymaga remontu, którego wykonanie leży 

w gestii Gminy. Chodzi tu głównie o konstrukcje nośne. Przedstawił, że najgorzej sytuacja 

wygląda na ul. Piotra Skargi, Fabrycznej i Dworcowej. Jeden ze słupów przy ul. Piotra 

Skargi, na wysokości sklepu EKO został zlikwidowany, gdyż stwarzał zagrożenie. Podkreślił, 

że w przypadku braku działań w tej kwestii, znaczna część słupów zostanie zlikwidowana, ze 

względów bezpieczeństwa. Wobec powyższego zaproponował, że zorganizuje spotkanie 

swojego Dyrektora ze Strzelec Opolskich z Burmistrzem Głogówka celem rozwiązania tego 

problemu.  

Następnie Pan Zbirug podjął temat lasu Olszynki. Wskazał, że w dniach wolnych od 

pracy Olszynka rozjeżdżana jest przez miłośników motocykli i kładów, co doprowadziło do 

wypłoszenia zwierząt i ptaków. Zauważył, że problem ten był zgłaszany u Pani kierownik  

ref. NLROŚ, jednak nic w tym temacie się nie zmieniło.  

Kolejny poruszony prze Pana Zbiruga wątek dotyczył miejscowych cieków wodnych 

tj. Młynówka, Osobłoga. Zgłosił bardzo zły stan mostku na Osobłodze w kierunku Leśnik. 

Poinformował, że na ul. Młyńskiej, za oczyszczalnią poprzewracane drzewa blokują drożność 

Młynówki. Podobna sytuacja występuje na rzece Osobłodze. Ponadto, zwrócił uwagę na 

sukcesywne zaorywanie „pasów bezpieczeństwa” wzdłuż cieków wodnych, jak również  

w ciągu dróg polnych, a nawet na Alei Lipowej. Zapytał o legalność takich działań.  

Następnie Pan Zbirug zarzucił, że centrum miasta jest bardzo źle oznakowane.  
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Burmistrz odnosząc się do powyższego poinformował, że w miesiącu styczniu nastąpi 

zmiana docelowej organizacji ruchu w centrum Głogówka. 

 

Kontynuując Pan Zbirug poruszył sprawę parkujących na ul. Zamkowej samochodów.  

Podkreślił, że pomimo znaku ograniczającego czas postoju, auta pozostawiane są tam na 

wiele godzin.  Zauważył, że sytuacja ta znacznie utrudnia życie mieszkańcom ul. Zamkowej.  

Poruszył sprawę uporczywego rozwieszania ulotek na słupach energetycznych. 

Poprosił o zamieszczenie informacji w „Życiu Głogówka” o zakazie oklejania słupów. 

W imieniu sąsiada zapytał, czy istnieje możliwość utworzenia na Placu Moniuszki 

kilku miejsc parkingowych. 

Burmistrz odpowiedział, że sprawa ta została przedłożona Konserwatorowi Zabytków, 

który wydał zezwolenie na przeprowadzenie prac remontowych w istniejącej formie placu,  

z możliwością parkowania pojazdów.   

 

Pan Ryszard Zbirug zaapelował, by wszelkie prace remontowe w obrębie chodników 

były konsultowane z odpowiednimi osobami, tak by zapobiec notorycznemu uszkadzaniu 

kabli i innych przewodów.  

Swoją kolejna uwagę skierował do sołtysów. Podniósł, by nie świecące latarnie 

zgłaszać grupowo, gdyż jak zauważył do jednej usterki nie ma wyjazdów.  

Radny Mariusz Wdowikowski odnosząc się do powyższego zaznaczył, że mieszkańcy 

zgłaszając braki w oświetleniu, oczekują od sołtysa natychmiastowego załatwienia sprawy,  

a argumenty dotyczące grupowego zgłaszania, nie interesują ich. Wobec czego sołtysi 

niejednokrotnie są zmuszeni telefonować w każdym przypadku. Radny zaproponował, by 

pracownik posterunku odnotowywał kolejne zgłoszenia do momentu, aż zbierze się 

odpowiednia ilość sztuk.  

 

Radny Andrzej Wawer zasugerował, by zaprosić Pana Zbiruga na najbliższe 

posiedzenia Komisji Stałych Rady Miejskiej, gdyż jak zauważył większość tematów przez 

niego przedstawionych była tam omawiana. Dodał, że to właśnie komisje są właściwym 

miejscem do takich rozmów.  

 

Radny Marek Pelka przychylił się do propozycji  Radnego Wawra i zaproponował, by 

zakończyć dyskusje i wystąpienie Pana Zbiruga.  
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 Burmistrz zaznaczył, że kompletne protokoły z posiedzeń komisji i obrad sesji 

znajdują się w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego, a nie w „Życiu 

Głogówka”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Głogówku zapewnił Pana Zbiruga, że otrzyma 

zaproszenia na wszystkie posiedzenia komisji oraz sesji w miesiącu grudniu.  

 

Kończąc swoje wystąpienie Pan Zbirug zaznaczył, że zwracał się do Radnych, jako do 

przedstawicieli władzy ustawodawczej. Jeszcze raz podkreślił, że bardzo ubolewa nad faktem 

nie organizowania spotkań przez Radnych dla swoich wyborców. Poinformował, że w ręku 

trzyma dokument, który za chwilę złoży w odpowiednim referacie, a który przedstawia wykaz 

rozplombowanych liczników energii w poszczególnych punktach, będących własnością 

gminy. Zauważył, że koszty ponownego zaplombowania liczników poniesie urząd.   

Ponadto, podał do wiadomości, że z końcem roku nastąpi likwidacja Posterunku 

Energetycznego w Głogówku, który zostanie przeniesiony do Krapkowic. Następnie 

podziękował za możliwość wypowiedzenia się, po czym opuścił salę posiedzeń.   

 

Radny Andrzej Wawer zwracając się do Przewodniczącego Rady, zakwestionował 

zasadność udzielenia głosu Panu Zbirugowi, w danym momencie obrad. Stwierdził, że Pan 

Zbirug pod pretekstem spraw służbowych, poruszył szereg innych tematów. Poprosił, by  

w przyszłości nie dopuszczać do takich sytuacji. 

 

Przewodniczący poprosił Radnych o interpelacje. 

Radna Barbara Grzegorczyk, w imieniu mieszkańców ul. Niepodległości zwróciła 

się o zamontowanie dwóch progów zwalniających na tejże ulicy. Uzasadniła, że samochody 

rozwijają tam duże prędkości, co stwarza zagrożenie dla pieszych, a w szczególności dzieci, 

które uczęszczają do Szkoły Podstawowej nr 2.   

Radny Mieczysław Hołówko zgłosił, że na ul. Św. Anny dotychczas nie uzupełniono 

ubytków w jezdni po remoncie kanalizacji. Poprosił o definitywne załatwienie tej sprawy  

i poinformowanie o rezultacie. 

Wiceprzewodniczący Władysław Kuzak nawiązując do wykonanej przebudowy 

parkingu na ul. Mickiewicza, zapytał o zasadność ustawienia tam donic, które ograniczają 

możliwości parkowania i przeszkadzają kierowcom. 
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Burmistrz odnosząc się do zapytania Radnego poinformował, że parking został 

wykonany zgodnie z projektem, który przewiduje jedynie siedem miejsc postojowych. 

Podkreślił, że parkowanie samochodów pomiędzy donicami, jest niezgodne z przepisami 

i może skutkować mandatem.  

Kontynuując Wiceprzewodniczący Kuzak zapytał czy na parkingu zostanie ustawiony 

znak: „miejsce dla niepełnosprawnych” wzorem stanu poprzedniego.  

Burmistrz odpowiedział, że na dzień dzisiejszy parking ten nie został jeszcze odebrany 

i z pewnością znak ten się pojawi.    

 

Radny Marek Pelka zgłosił, ze zamontowane w Rzepczach prędkościomierze nie 

działają w nocy i pochmurne dni. Zasugerował, że przyczyną tego może być za mały 

akumulator. Poprosił o zajęcie się tą sprawą.  

 

Radny Mieczysław Hołówko zapytał czy całe miasto Głogówek jest skanalizowane.  

Jeśli nie, czy są plany w tym zakresie, a w szczególności czy Gmina będzie się starać  

o pozyskanie środków unijnych na ten cel.  

Burmistrz odpowiedział, że zostanie przygotowana dokumentacja dla miejscowości 

Wróblin. Zawarto już umowę z Gminą Pawłowiczki, do której Wróblin zostanie podłączony. 

Jeśli chodzi o kanalizację na terenie miasta, Burmistrz wyjaśnił, że poprzednicy wykonali ją 

w takim zakresie, w jakim umożliwiało im to dofinansowanie. Ostatnio kanalizacja została 

wykonana na terenie strefy inwestycyjnej VTO Decor, ze względu na specyfikę prowadzonej 

działalności. Zapewnił, że będą prowadzone działania w kierunku wykonania kanalizacji 

pozostałej części miasta jak również sołectw Rzepcze i Kierpień.   

 

W związku z brakiem dalszych zapytań Radnych, Przewodniczący Rady Miejskiej 

oddał głos sołtysowi Sołectwa Wierzch, Panu Norbertowi Czaja. 

Sołtys Norbert Czaja zaprosił wszystkich Radnych na otwarcie nowego obiektu 

świetlicy wiejskiej, które odbędzie się 8 grudnia o godz. 16.00. 

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie następujące uchwały: 

a) w sprawie zmiany budżetu Gminy Głogówek na 2013 rok, 

Wynik głosowania: 

Jednogłośnie (14 za/0przeciw/0 wstrzymało się); 
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b) w sprawie ustalenia górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości 

za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych, 

Wynik głosowania: 

Jednogłośnie (14 za/0przeciw/0 wstrzymało się); 

 

c) w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Głogówek na lata 2013 – 2020, 

Wynik głosowania: 

Jednogłośnie (14 za/0przeciw/0 wstrzymało się); 

 

d) w sprawie uchwalenia "Rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2014" dla gminy Głogówek, 

Wynik głosowania: 

Jednogłośnie (14 za/0przeciw/0 wstrzymało się); 

 

e) w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia w zakresie partnerskiej współpracy 

w ramach wsparcia rodzin wielodzietnych i zastępczych oraz osób starszych  

w województwie opolskim, 

Wynik głosowania: 

Jednogłośnie (14 za/0przeciw/0 wstrzymało się); 

 

f) w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Gminę 

Głogówek oraz określenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie w żłobku, 

Wynik głosowania: 

Jednogłośnie (14 za/0przeciw/0 wstrzymało się); 

 

g) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Głogówek, 

Wynik głosowania: 

Jednogłośnie (14 za/0przeciw/0 wstrzymało się); 
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h) zmieniająca uchwałę nr XXV/181/2012 Rady Miejskiej w Głogówku z dnia 27 

grudnia 2012 r. w sprawie współdziałania z Gminą Kędzierzyn – Koźle  

w zakresie realizacji obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym 

z terenu Gminy Głogówek w 2013 roku, 

Wynik głosowania: 

Jednogłośnie (14 za/0przeciw/0 wstrzymało się). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził przerwę, w trakcie której, na Salę posiedzeń 

przybyli zapowiadani wcześniej goście, w osobie: Wiceminister Gospodarki Tomasz 

Tomczykiewicz, Pani Poseł Janina Okrągły, oraz Wicemarszałek Województwa Opolskiego 

Tomasz Kostuś.  

Przewodniczący powrócił do porządku obrad. Przywitał przybyłych gości, po czym 

oddał głos Burmistrzowi Głogówka.  

Burmistrz wyraził swoje zadowolenie z wizyty Wiceministra. Zauważył, że jest to 

szczególna chwila, gdyż pierwszy raz w historii, Głogówek gości Ministra. Dodał, że oprócz 

zaszczytu, jest to także swoista promocja dla miasta. Następnie Burmistrz poprosił o głos 

Wiceministra.  

Wiceminister Tomasz Tomczykiewicz zauważył, że dzisiejsze spotkanie jest zasługą 

Pani Poseł Janiny Okrągły, która dopilnowała kiedyś danego Burmistrzowi słowa o zamiarze 

wizyty. Wiceminister pokrótce przedstawił swoją karierę polityczną, którą zaczął, jako Radny 

w Pszczynie. Następnie został Burmistrzem, a później Posłem na Sejm RP. Obecnie jest 

Sekretarzem Stanu w Ministerstwie Gospodarki. W swojej pracy koncentrował się zawsze na 

działaniach mających na celu usprawnianie działalności samorządów. Nawiązując do swojego 

ugrupowania politycznego i spadającego poparcia wśród młodzieży przypomniał, że jednym  

z fundamentalnych osiągnięć Platformy Obywatelskiej, było zniesienie przymusowego 

poboru do służby wojskowej. Ponad to za rządów PO został wydłużony urlop macierzyński,  

a pobyt dziecka w przedszkolu i żłobku został dofinansowany. Wcielony w życie został także 

projekt wprowadzenia 6-latków do szkół, który może być uważany za kontrowersyjny, 

jednakże, jak zauważył konieczny.   

Kontynuując poinformował, że jego zadaniem w Ministerstwie Gospodarki jest praca 

nad ustawami związanymi z energią elektryczna, z gazem oraz liberalizacja rynku dostaw. 

Zauważył, że ostatnio wprowadzona ustawa poprawia znacznie pozycję klienta wobec 

dostawców ciepła, gazu czy prądu. Podniósł, że zgodnie z nowymi regulacjami występuje 
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możliwość wytwarzania energii na własne potrzeby, z opcją sprzedaży nadwyżki. Zauważył, 

że nie wymaga to żadnej koncesji czy rejestracji działalności gospodarczej. Chodzi tu głownie  

o pozyskiwanie energii ze źródeł odnawialnych. 

 Podał, że prowadzone są negocjacje z Unia Europejską w sprawie ograniczenia emisji 

CO2. W Polsce 84 % energii powstaje w wyniku spalania węgla. Proponowane przez Unie 

maksymalne zużycie jest dla Polski nie do przyjęcia. Tak, więc Platforma skutecznie blokuje 

wprowadzenie tych zaostrzeń.  

 Ponadto Ministerstwo Gospodarki odpowiada za wprowadzanie ułatwień dla 

działalności gospodarczych. Najświeższym pomysłem jest wprowadzenie pomniejszonych  

i uproszczonych podatków dla jednoosobowych firm.  

 Wiceminister oświadczył, że bezustannie prowadzone są działania na rzecz popraw 

ustaw dotyczących przedsiębiorców. Pod uwagę brane są wszelkie głosy prowadzących 

działalność gospodarczą, dotyczące ewentualnych zastrzeżeń i sugestii.  

 Poinformował również o trwających pracach nad bardzo trudna ustawą, tzw. 

korytarzową, która dotyka władztwa Gmin, a dotyczy przesyłów na dużą skalę gazu czy tez 

prądu.  

 Kończąc swoje wystąpienie, Wiceminister podziękował za uwagę i poprosił  

o ewentualne pytania. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej oddał głos Wicemarszałkowi Województwa 

Opolskiego Panu Tomaszowi Kostusiowi.  

 

 Wicemarszałek zwracając się do Przewodniczącego Rady Miejskiej i do Burmistrza 

Głogówka, wyraził chęć skorzystania z otrzymanego wcześniej zaproszenia do uczestnictwa 

w jednej z Sesji Rady Miejskiej. W trakcie posiedzenia miałyby być poruszone następujące 

sprawy: 

1. Założenia Kontraktu Wojewódzkiego, 

2. Regionalna Strategia Innowacji,  

3. Wieloletni Plan Przebudowy Dróg Wojewódzkich.  

Korzystając z okazji, Wicemarszałek przedstawił pismo wraz z Uchwałą Zarządu 

Województwa, dotyczącą wykonania w 2014 roku remontu chodnika w Szonowie oraz  

w Głogówku na ul. Głubczyckiej. Ponadto zapewnił, że w miarę możliwości będą 

realizowane kolejne remonty.   
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Wicemarszałek Kostuś w imieniu władz Samorządu Województwa Opolskiego 

zapytał Wiceministra o losy rozbudowy Elektrowni Opole i planowany termin rozpoczęcia 

budowy.  

Wiceminister odpowiedział, że inwestycja powinna ruszyć zgodnie z planowanym 

terminem tj. 15 grudnia. Zauważył, że procedura przygotowania finansowego została 

zakończona. Pozostaje jeszcze tylko kwestia wyboru nowego prezesa.  Wyraził nadzieję, że 

rozbudowa zostanie rozpoczęta i zakończona w terminie.  

 

Radny Mieczysław Hołówko zwracając się do Wiceministra Tomasza 

Tomczykiewicza zapytał o temat podatku dochodowego od rolników.  

Wiceminister odpowiedział, że nie ma wiedzy w tym zakresie.  

 

Radny Andrzej Wawer poruszył problem dystrybucji i sprzedaży energii elektrycznej. 

Podał, że w chwili obecnej występuje monopol na dystrybucję. Zapytał czy w przyszłości 

będzie możliwy odbiór energii wraz z opłatą za przesył od jednego dostawcy. 

Wiceminister wyjaśnił, że to rozbicie wynika z przepisów unijnych, a jego celem jest 

zapewnienie wszystkim producentom energii równych możliwości. 

Radny Wawer podniósł, że problem głównie polega na tym, że od momentu zmiany 

dostawcy prądu, jakość dystrybucji znacznie się pogorszyła. Radny dopatruje się w tym 

złośliwej polityki ze strony dystrybutora.   

Wiceminister poprosił Radnego o przesłanie szczegółowych informacji, co do 

poruszonego problemu. Oświadczył, że zostaną podjęte wszelkie działania na rzecz 

zaniechania takich praktyk ze strony dystrybutora.  

 

Radna Barbara Grzegorczyk nawiązała do wypowiedzi Wiceministra dotyczącej 

zniesienia obowiązkowej służby wojskowej. Wyraziła opinię, że wojsko odgrywało ogromną 

rolę wychowawczo – edukacyjną w życiu młodego człowieka. Zdaniem Radnej służba 

wojskowa niejednokrotnie była jedynym miejscem, gdzie młodzież uczyła się pokory, 

szacunku i zasad. Puentując oświadczyła, że niektóre osiągnięcia przypisane Platformie 

Obywatelskiej, niekoniecznie nimi są.  
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Radny Mariusz Wdowikowski w imieniu mieszkańców Szonowa oraz  

ul. Głubczyckiej w Głogówku, złożył serdeczne podziękowania Wicemarszałkowi Kostusiowi 

oraz Pani Poseł Janinie Okrągły za optowanie na rzecz remontu chodników.  

Przewodniczący Rady Miejskiej podkreślił, że z racji przybyłych gości obecna Sesja 

jest szczególną i zapisze się w miejscowej historii. Zauważył, że jest to owocem bliskiej 

współpracy z Panią Poseł Janiną Okrągły, którą poprosił o głos. 

Pani Poseł wyjaśniła, że zabiegała o dzisiejsze spotkanie w Głogówku, by  

zapoznać Ministra z prężnie rozwijającymi się rodzinnymi przedsiębiorstwami. Podkreśliła, 

że w małej gminie, jaką jest Gmina Głogówek bardzo dobrze radzą sobie przedsiębiorcy  

i warto się nimi pochwalić. Nadmieniła, że dzięki takim podmiotom gospodarczym udało się 

przejść przez kryzys nienajgorzej.  

Wyraziła swoje zadowolenie w związku z podjętą dyskusją dotyczącą energii. 

Poinformowała, że wiosną w Elektrowni Opole odbędzie się Kongres Energetyczny, na który 

zaprosiła Wiceministra.  

Podkreślając znaczenie dialogu, zaproponowała, by podobne spotkania w obecności 

Ministrów organizować na szczeblu starostwa. Zauważyła, że proponowane przez 

samorządowców rozwiązania są cennymi wskazówkami w procesie legislacyjnym.  

 

Burmistrz dołączył się do podziękowań skierowanych przez Radnego Mariusza 

Wdowikowskiego na ręce pani poseł Janiny Okrągły.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej raz jeszcze podziękował gościom za przybycie.  

 

Burmistrz wraz z Wiceministrem Gospodarki Tomaszem Tomczykiewiczem, Panią 

Poseł Janiną Okrągły, oraz Wicemarszałkiem Województwa Opolskiego Tomaszem 

Kostusiem opuścili Salę Posiedzeń. 

 

Ad 7. 

Przewodniczący Rady Miejskiej nawiązując do tematu przyporządkowanego do 

niniejszego punktu, poinformował, że odpowiedzi Burmistrza na interpelacje Radnych, 

zgłoszone na Sesji bieżące, zostaną przekazane w formie pisemnej.   

  

Ad 8.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił wszystkich Radnych, jak również władzę 

wykonawczą do uczestnictwa w corocznym spotkaniu na strzelnicy, które zaplanowane 

zostało na 14 grudnia br.  

 

Radna Barbara Grzegorczyk nawiązując do złożonej przez siebie interpelacji na Sesji 

bieżącej zapytała, czy wystarczy ona do podjęcia działań przez urząd, czy konieczne jest 

oficjalne pismo. Poprosiła o informacje w tym zakresie.  

 

Sołtys Norbert Czaja wobec informacji dotyczącej likwidacji Posterunku 

Energetycznego w Głogówku, zaproponował, by wnioskować w TAURONIE, o możliwość 

pozostawienie samochodu z wysięgnikiem w mieście. Dodał, że pracownicy są mieszkańcami 

Gminy i mogliby interweniować w razie potrzeby, o każdej porze.  

Następnie Pan Czaja poruszył sprawę, istotną jak zaznaczył, z punktu widzenia 

przedsiębiorcy, a dotyczącą tzw. „uchwały śmieciowej”. Poinformował, że nie widzi 

zasadności uiszczania opłat za odbiór śmieci, za pracowników faktycznie zatrudnionych, 

jakkolwiek oddelegowanych do pracy za granicą.  

 

 

Ad 10. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Barton zakończył posiedzenie XXXVI 

Sesji Rady Miejskiej w Głogówku. 

 

 

  PROTOKOLANT                        PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 
     W GŁOGÓWKU 

  Małgorzata Wolf                   
     Krzysztof Barton 


